
Onze voorzitter Geert Boink mocht ruim 
honderdtwintig belangstellenden welkom 
heten. Een mooie opkomst op deze zon-
nige dag. In zijn toespraak gaf Geert aan 
dat er het afgelopen jaar veel is gebeurd  
Dat is mede te danken aan het projectbu-
reau, dat de vele rasverenigingen van zeld-
zame dieren stimuleert om goede projec-
ten te formuleren, die dan weer door het 
projectbureau financieel en technisch 
ondersteund kunnen worden. Met de 
komst van Miriam van Straten is het 
bureau ook weer volledig bezet en kunnen 
er nog meer initiatieven ontplooid wor-
den. In ons blad ZH doet Nicole Schalkx, 
die vanaf het begin hierbij betrokken was, 
in ieder nummer verslag van de activitei-
ten van het projectbureau. Nicole stelt ook 
een tweewekelijkse nieuwsbrief samen 
voor DB, AB  en werkgroepleden. Dona-
teurs die ook geïnteresseerd zijn in deze 
nieuwsbrief kunnen zich bij het secretari-
aat met hun e-mailadres melden.
Ook stond Geert stil bij de 65e verjaardag 
van onze administratief medewerkster 
Guus Streefkerk. Guus kreeg uit de handen 
van Ank Zegwaard een heus schilderij van 
Lapje aangeboden en werd onder applaus 

hartelijk bedankt voor haar grote inzet in 
de afgelopen jaren. Ook na haar pensio-
nering blijft Guus nog enkele maanden 
voor de Stichting actief. Het overhandigen 
van het cadeau was Anks eerste officiële 
optreden als DB-lid, waarvan ze sinds 
maart lid is. In het DB zal ze ongetwijfeld 
met haar bekende inzet de voorlichting 
over zeldzame rassen verder inhoud 
geven.  
De voorzitter was zeer blij met het legaat 
dat mevrouw Anneke Clason, één van de 
medeoprichters van de Stichting, na haar 
overlijden aan de Stichting heeft nagela-

ten. Van dit legaat wordt een fonds opge-
richt met als doel onderzoek en publica-
ties over de zeldzame huisdierrassen te 
stimuleren.
Geert ging verder in op ideeën voor een 
dag ‘Ons Levende Erfgoed’. De dag zal 
gehouden worden op 29 augustus 2010 in 
Liempde. De voorbereidingen zijn inmid-
dels in volle gang.
Bij een organisatie die zoveel op de rit zet 
en zo uitdijt, hoort voldoende kantoor-
ruimte. In Dronten groeien we bijna uit 
ons jasje. Mogelijk dat op termijn deze 
locatie wordt gesloten om een ruimere 
huisvesting in Lelystad te betrekken. 

Het Gelderse paard
Nadat Hinke Fiona Cnossen  en Nicole 
Schalkx  ingegaan waren op  de activitei-
ten van de SZH en het projectbureau was 
het tijd voor het Gelderse paard. De inlei-
ders kweten zich alledrie uitstekend van 
hun taak 
Louis van der Velden, voorzitter van de 
regio het Gelderse paard van het KWPN, 
gaf een uiteenzetting over de acties voor 
het behoud, de afzet van fokmateriaal en 
de verdere fokrichting. Sinds 1994 is Louis 
betrokken bij het KWPN en sinds 1999 is 
hij voorzitter van het Gelderse paard. 
Hinke Fiona Cnossen heeft in het laatste 
nummer van ZH een uitgebreid artikel 
aan Louis gewijd, die erg gelukkig was met  
het uitroepen van het Gelderse paard tot 
ras van het jaar. Dat heeft geleid tot veel 

De begunstigerdag, die plaatsvond op zaterdag 8 mei, stond dit 
jaar in het teken van het Gelderse paard, dat is uitgeroepen tot 
ras het jaar. Het officiële gedeelte vond plaats in het Nederlands 
Pluimveemuseum te Barneveld. Na het ochtendprogramma en de 
lunch werd een bezoek gebracht aan het  paardenbedrijf van PTC+ 
(Practical Training Centre) even verderop. 

Begunstigerdag 2009 in teken van 
Gelderse paard
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publiciteit in diverse bladen, op tv en in 
de politiek. 
Hans Krudde, voorzitter van de fokkerij-
raad van het Gelderse paard, gaf een boei-
ende uiteenzetting over de geschiedenis 
van de Gelderse paarden. Hij begon met 
te vertellen dat de geschiedenis zich her-
haalt. De  fokdoelen veranderen per peri-
ode en passen zich steeds weer aan aan 
het gewijzigde gebruiksdoel. Zo ontstond 
er na de Tweede Wereldoorlog meer vraag 
naar zwaardere paarden. Men trachtte 
aan deze vraag te voldoen door de merries 
met Groninger hengsten te gaan kruisen. 
Het wijzigen van het fokdoel had wel als 
gevolg dat de typische Gelderse eigen-
schappen als front en hardheid in de 
benen dreigden te verdwijnen. In de jaren 
zestig werd het landbouwpaard verdron-
gen door de tractoren. De toen steeds 
populairder wordende ruitersport vroeg 
weer een ander type paard. Hetzelfde 
geldt voor de mensport,die ook weer zijn 
eigen eisen aan de paarden stelt. Daar-
naast dient men in de fokkerij, door de 
toch vrij kleine populatie raszuivere Gel-
derse paarden, zeer alert te zijn op inteelt-
verschijnselen. Al met al een boeiende 
ontwikkeling. Het volledige verhaal kan 
men ook nog eens nalezen in het januari-
nummer van ZH.
Arie de Jong, verbonden aan de KLPD 
(Korps Landelijke Politie Diensten) afde-
ling levende have te Nunspeet, gaf een 
boeiende uiteenzetting over het gebruik 
van politiepaarden en de eisen waaraan 
deze dienen te voldoen. Door de inzet 
voor diverse uiteenlopende acties die 
meestal geen overeenkomst vertonen met 
de werkzaamheden waarvoor het paard is 
gefokt, dienen zij een speciale training te 

volgen. De meest geschikte leeftijd om de 
paarden te gaan trainen is rond de vijf 
jaar. Bij aankoop van nieuwe paarden 
wordt een voorlopige koopovereenkomst 
van veertien dagen afgesloten. Blijkt de 
nieuwe aanwinst ongeschikt voor dit spe-
cialistenwerk, dan gaat hij weer terug naar 
de eigenaar. 

Van het pluimveemuseum naar 
het paardencentrum
Tijdens de lunch werd het pluimveemu-
seum bezocht. Daarna liep de grote groep 
naar het paardencentrum. In de manege 

Merrie en veulen tonen blij karakter

Goede politiepaarden vinden het grond-

werk niet eng

Arie de Jong vertelt enthousiast over het 

ideale politiepaard

Ben Mars test de betrouwbaarheid met 

harde trommelslagen

van het PTC+ werden enkele paarden 
beoordeeld door de juryleden Bert Wijn-
veen en Marloes van der Velden. Daar-
naast gaven de politiemannen Arie de 
Jong en Bert Mars een levendige demon-
stratie van de selectie en training van 
potentiële politiepaarden. Leuk om te 
zien en erg boeiend. Een aantal foto’s 
geven een beeld van dit gedeelte.
Rond vier uur sloot de voorzitter deze 
zeer geslaagde dag af en bedankte allen 
die aan deze dag een bijdrage hadden 
geleverd. 
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